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P r o t o k ó ł  Nr IV/ 2007  

               z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 22 lutego 2007 r. 

Początek sesji - godz. 12.00 zakończenie - godz. 16,15

Radni obecni :

      1.  Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech 
4. Gierad Alfreda
5. Kuzianik Alicja 
6. Malik Adam
7. Małek Janusz
8. Michalski Edward
9. Mindur Andrzej
10. Ołowiańczyk Zygmunt
11. Stączek Ryszard
12. Szajna Anna
13. Tomków Krzysztof
14. Trygar Krystyna
15. Węgrzyn Maria

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Powiatowy specjalista Doradztwa
  Rolniczego w Sanoku - Pani Krystyna Zarajczyk
- Wójt Gminy  Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy - Pani Teresa Pawłowska 
- Radca prawny - Pani Agata Kustra Frączek
- Radni Rady Powiatu 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy
- Sołtysi

Porządek sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i  uwag  do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy Zarszyn. 
6. Informacja na temat Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 
Gminnym Zakładzie  Opieki Zdrowotnej w Zarszynie.

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2007r.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na terenie Gminy Zarszyn w 2007 r.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy 
zpodmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2007 r.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Odrzechowa.

12. Podjęcie  uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Rzeszowie  na  zadanie  pn.”  Budowa  sieci 
kanalizacyjnej w Nowosielcach”.

13. Podjęcie  uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w Rzeszowie  na  zadanie  pn.  „Budowa  wodociągu  w 
miejscowości Jaćmierz- Posada Jaćmierska”.

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  podatku  rolnego,  podatku  leśnego 
i podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa. 

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  bezprzetargowe  wydzierżawienie 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn na okres dłuższy niż 
trzy lata. 

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wystąpienia  z  Lokalnej  Organizacji  Turystycznej  „Beskid 
Niski”   z siedzibą w Krośnie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia  do stowarzyszenia o nazwie  Związek Gmin 
Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie sprawienia pogrzebu przez Gminę Zarszyn. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2007 r.
20. Wolne wnioski i zapytania.
21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
22. Zakończenie sesji

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zarszyn Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

Ad.2.  Do ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy Zarszyn porządku obrad Wójt Gminy 
wniósł następującą propozycję. 
Wójt poprosił o zdjęcie z porządku obrad punktu Nr 7 w sprawie powołania Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Zarszynie, gdyż  Wojewoda 
Podkarpacki dotychczas nie wskazał swojego przedstawiciela  i w związku z tym w/w Rada byłaby 
niekompletna. 
Innych propozycji nie wniesiono.
Wniosek Wójta poddany pod glosowanie , przyjęty został jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 14 radnych obecnych w tym czasie na sesji. 

Ad. 3. Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono żadnych uwag. 

Ad. 4. W interpelacjach głosu nie zabierano. 

Ad. 5.   Wójt  Gminy Pan Andrzej  Betlej  złożył  sprawozdanie ze swojej  działalności  w okresie 
między sesjami , w tym informację z realizacji uchwał Rady Gminy i wydanych zarządzeń Wójta 
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Gminy. Sprawozdanie to stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  6.  Informację  na  temat  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2007  –  2013 
przedstawiła Pani Krystyna Zarajczyk Powiatowy Specjalista Doradztwa Rolniczego w Sanoku. 
W  trakcie  wypowiedzi  Pani  Krystyna  Zarajczyk  zwróciła  uwagę  na  zakres  prowadzonej 
działalności   w  ramach  w/w Programu,  analizując  pokrótce  cele  i  podejmowane  działania   w 
zakresie  tzw.  czterech OSI.

W zakres działania OSI 1 wchodzić będą: 
− szkolenia zawodowe dla osób zatrudnionych w rolnictwie i leśnictwie.
− Ułatwianie startu młodym rolnikom.
− Renty strukturalne.
− Modernizacja gospodarstw rolnych.
− Zwiększanie  wartości dodanej podstawowej produkcji rolnej i leśnej.
− Poprawianie  i  rozwijanie  infrastruktury związanej  z  rozwojem i  dostosowaniem rolnictwa i 

leśnictwa .
− Uczestnictwo rolników w systemach jakości żywności.
− Działania informacyjne i promocyjne.
− Grupy producentów rolnych.
−  Korzystanie z usług doradczych przez rolników i posiadaczy lasów.

W zakres działania OSI 2 wchodzić będą:
− Wspieranie  gospodarstwa  na  obszarach  górskich  i  innych  obszarach  o  niekorzystnych 

warunkach gospodarowania (ONW).
− Płatności  dla  obszarów  Natura  2000  oraz  związanych  z  wdrażaniem  Ramowej  Dyrektywy 

Wodnej.
− Program rolnośrodowiskowy(płatności rolnośrodowiskowe).
− Zalesianie gruntów rolnych oraz zalesianie gruntów inne niż rolne.

W zakres działania OSI 3 wchodzić będą: 
-     Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej.
− Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej.
− Odnowa i rozwój wsi.
− Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstwa.

W zakres działania OSI 4 wchodzić będą: 
− Lokalne  Strategie  Rozwoju  –  poprawa  jakości  życia  oraz  różnicowanie  działalności  na 

obszarach wiejskich.
− Współpraca międzyregionalna i międzynarodowa.
− Nabywanie umiejętności, aktywizacja i koszty bieżące lokalnych grup działania.

Ad. 7. Punkt zdjęty z porządku obrad.

Ad. 8 – 9. Kolejne dwa  punkty porządku obrad dotyczyły podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  uchwalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2007 r. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków przedstawiając  opinię  Komisji  w  zakresie  w/w projektów  uchwał  powiedział  między 
innymi, że na ostatnim odbytym tuż przed sesją posiedzeniu  Komisja wypracowała następujący 
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wniosek  jako  poprawkę  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2007 r. 
-  w  pkt.  II  ppkt.  1.  „  Finansowanie  zadań  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych” kwotę 9000 zł  zmniejszyć o kwotę  4000 zł, którą następnie przypisać na realizację 
zadań wynikających z pkt. III ppkt. 2 „organizacja wolnego czasu” -” zajęcia muzyczne – teren 
gminy „ zwiększając kwotę z 11 000 zł do kwoty 15 000 zł. Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
wyższa  kwota  na  tym  zadaniu  pozwoli  uruchomić  środki  własne  potrzebne  do  napisania 
dodatkowych  programów , a  uruchomienie których   niezbędne jest do wykonania od marca br. 
Natomiast  do  projektu  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  terenie  Gminy 
Zarszyn w 2007 r Komisja nie wniosła żadnych poprawek. 

Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Komunalnej  Budownictwa  i  Finansów  Pani 
Krystyna  Trygar  poinformowała,  że  członkowie  Komisji  na  posiedzeniu  w dniu  19.02.  2007 r 
pozytywnie zaopinowali obydwa  projekty w/w Programów sugerując jednocześnie,  by pozyskane 
w  ciągu  roku  środki  za  wydane  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  w  całości 
przeznaczyć wyłącznie na realizację zadań w w/w Programach. 

Przewodniczący Rady zapytał Wójta Gminy czy pozyskaną powyżej 80 tys zł kwotę do budżetu 
gminy   za  wydane  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych,    w  całości  przekaże  na 
realizację zadań w w/w Programach.

Pan Wójt odpowiedział jeżeli w ciagu roku,  tego typu sytuacja będzie mieć miejsce  to wówczas 
zmiana ta zostanie dokonana. 

Dalszych głosów dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie poprawkę  wniesioną 
przez Przewodniczącego Komisji  Oświaty, Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego.
Poprawka ta przyjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało  14 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od  głosu. 

Poddany kolejno pod głosowanie  :
-Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2007 r podjęty został większością głosów. 
Za  jego  podjęciem głosowało  14  radnych  ,  1  radny wstrzymał  się  głosu.  Uchwała  ta  stanowi 
załącznik do protokołu. 

- Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii na 
terenie gminy Zarszyn w 2007 r podjęty został  większością głosów. Za jego podjęciem głosowało 
14 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 
uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2007 r. 
 
-  Celowość i  zasadność podjęcia  przedmiotowej  uchwały omówił Wójt  Gminy mówiąc między 
innymi,  że  Rada  Gminy  ma  coroczny  obowiązek  uchwalać  w/w  program,  który  ma  służyć 
wspieraniu  organizacji  pozarządowych  w  realizacji  ważnych  celów  społecznych.  Uchwała  w 
sprawie trybu postępowania wynika również z działalności pożytku publicznego, określając tryb 
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postępowania o udzielenie dotacji.

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej 
uchwały. 

W dalszej dyskusji głos zabrali :
- Sołtys Pan Wiesław Józefczyk, stwierdzając, że  jego zdaniem projekt w/w programu współpracy 
jest  zbyt  ogólny i  widział  by w nim bardziej  szczegółowe  zapisy,  dotyczące zasad wspierania 
organizacji pozarządowych.

-  Kierownik  Referatu  Oświaty  Kultury  Zdrowia  Pani  Bogumiła  Bętkowska  oznajmiła, 
iż  przygotowany projekt programu jest dobry  chociaż zawiera jedynie zarys ogólny,  natomiast 
więcej szczegółów określa podjęta wcześniej przez Radę Gminy uchwała o przyznawaniu dotacji 
organizacjom pozarządowym.

- Skarbnik Gminy wyjaśniła także,  iż uchwała ta  ma określać  jedynie  zarys w jakim stopniu 
budżet  gminy  „wchodzi” w działalność pożytku publicznego uważając,  iż   uchwała ta  spełnia 
wymogi jakie stawia przed Radą Gminy ustawa o działalności pożytku publicznego. 

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie  uchwalenia  rocznego programu współpracy 
z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2007 r. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad.  11.  Kolejny punkt  porządku obrad  dotyczył  podjęcia  uchwały w sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia   miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla  terenów położonych w 
miejscowości Odrzechowa. 

- Uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały Wójt Gminy powiedział między innymi, że firma 
która w Odrzechowej budować będzie  wiatraki,  dla własnych potrzeb sporządzi miejscowy plan 
zagospodarowania  przestrzennego.  Planem  tym  objęta  zostanie  większość  terenów  w  tej 
miejscowości , natomiast pozostałą część terenów  mieszkaniowo – usługowych gmina wykona z 
środków własnych i tym samym cała ta miejscowość będzie mieć w pełni opracowany w/w plan. 
Dodając  iż  opracowanie  tego  planu  pozwoli  w  przyszłości  na  wyznaczenie  nowych  terenów 
zabudowy mieszkaniowej, co przyczyni się do zaspokojenia rosnących potrzeb mieszkaniowych, 
natomiast  krajobrazowe  walory  pozwolą  na  wyznaczenie  terenów  przeznaczonych  pod 
budownictwo letniskowe i rekreacyjne , a to być może przyczyni sie do rozwoju agroturystki na 
tym  terenie  jak  również  stworzona  zostanie  możliwość  pełnego  wykorzystania  istniejącej 
infrastruktury. 

-  Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Budownictwa  i  Finansów   Pani  Krystyna 
Trygar oznajmiła, iż  członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt omawianej  uchwały 
wyrażając tym samym zgodę na przystąpienie do opracowania w/w planu. Przewodnicząca Komisji 
dodała także,  iż w projekcie budżetu jest również zarezerwowana pewna kwota na ten cel. 

- Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Odrzechowa. Uchwała 
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podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minutową przerwę.

Ad. 12 - 13. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję  nad  dwoma  tematycznie  powiązanymi  projektami  uchwał  w  sprawie  zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na 
zadania pn” Budowa sieci kanalizacyjnej w Nowosielcach” i „Budowa wodociągu w miejscowości 
Jaćmierz  –  Posada  Jaćmierska”  w  ramach  Zintegrowanego  Programu  Operacyjnego  Rozwoju 
Regionalnego. 

-  Wójt  Gminy Pan Andrzej  Betlej  poinformował,  że  realizacja  w/w zadań prowadzona jest  od 
ubiegłego roku,.Pożyczkę zaś na to zadanie nie można było otrzymać na całość zadania ,  jedynie w 
częściach i  jest tgo dalsza kontynuacja w roku 2007 r.  Przygotowane projekty uchwał w sprawie 
zaciągnięcia pożyczek w WFOŚiGW pozwolą w terminie na  realizację w/w zadań inwestycyjnych, 
dlatego Wójt Gminy poprosił o ich uchwalenie.

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowych uchwał. 

- Przewodniczący Rady Gminy zapytał Panią Skarbnik,  czy gmina może jeszcze zaciągać tego typu 
pożyczki.

− Pani  Skarbnik  odpowiedziała,  że  zaciągnięcie  pożyczek  na  w/w  inwestycje  nie  spowoduje 
przekroczenia ustalonego limitu zadłużenia, ponadto wydatki te  zaplanowane są w wieloletnim 
programie inwestycyjnym.

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał w kolejności pod głosowanie :

-  projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Rzeszowie  na  realizacje  zadania  pn.  „Budowa  sieci 
kanalizacyjnej  w Nowosielcach”.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

-  projekt  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  podwyżki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na realizacje zadania pn” Budowa wodociągu w 
miejscowości  Jaćmierz  –  Posada  Jaćmierska”.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W 
głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  14.  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  na  projektem 
uchwały  w  sprawie  zarządzenia  poboru  podatku  rolnego,  podatku  leśnego   i  podatku  od 
nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła na jakich zasadach odbywa sie pobór podatków od mieszkańców gminy, 
jednocześnie  mówiąc  ,  że  konieczność  podjęcia  przedmiotowej  uchwały  wynika  z  zapisów  w 
ustawach podatkowych, że Rada Gminy może zarządzić pobór podatków od osób fizycznych w 
drodze  inkasa  oraz  określić  inkasentów  i  wysokość  wynagrodzenia  za  inkaso.  Następnie 
poinformowała,  iż dotychczas w niektórych miejscowościach  Rada Gminy ustaliła inkasentami 
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podatku osoby nie będące sołtysami.  W związku ze zmianą przepisów ustawy o emeryturach i 
rentach, dochód uzyskany z poboru  inkasa nie jest wliczany do przychodu o którym powiadamia 
się ZUS. Wobec powyższego Wójt zaproponował, aby inkasentami podatku  od osób fizycznych 
ustalić wyłącznie sołtysów jednostek pomocniczych i  jest  to autopoprawka Wójta wniesiona do 
pierwszej wersji w/w projektu uchwały.  

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oświadczyła iż członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 19.02.br. pozytywnie zaopiniowali  w/w 
autopoprawkę Wójta akceptując tym samym stanowisko Wójta ,  by inkasentami podatków ustalić 
sołtysów jednostek pomocniczych gminy. 

W dalszej dyskusji głos zabrali :

- Sołtys Wiesław Józefczyk zabierając głos w dyskusji stwierdził , iż  ustalony w drodze inkasa 
procentowy dochód  od  poboru  podatków  jest  wynagrodzeniem dla  sołtysa.  W trakcie  dalszej 
wypowiedzi  Sołtys zasugerował , by w przyszłości zastanowić się nad następującym rozwiązaniem 
tak, aby z tytułści diety. Należny zaś podatek byłby pobierany przez soltysów  bezkosztowo , a 
zaoszczędzone  w  ten  sposób  środki  finansowe  przeznaczyć  na  potrzeby  sołectwa  i  do  ich 
dyspozycji.

-  Radny  Krzysztof  Tomków  wyjaśnił,  iż  otrzymywane   inkaso  za  pobór   podatków  powinno 
bardziej  mobilizować  sołtysów  do  ściągania  zaległych  podatków.  Niemniej  jednak  nad 
wprowadzeniem zryczałtowanej diety dla sołtysów można będzie się zastanowić

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski poinformował , że w dniu 5 marca  br. o godz. 9-tej 
odbędzie się narada sołtysów,  gdzie na pewno omówione  zostaną  tego typu zagadnienia.

-  Wobec braku innych głosów w dyskusji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego , podatku 
leśnego i  podatku od nieruchomości  od  osób fizycznych  w drodze  inkasa.  Uchwała  ta  podjęta 
została jednomyślnie.  W głosowaniu udział  brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. 

Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Zarszyn na okres dłuższy niż trzy lata. 

- Wójt Gminy uzasadniając podjęcie w/w uchwały powiedział między innymi, że Spółka Inwestycje 
Wiatr -Projekt z Gliwic zwróciła się z prośbą o wydzierżawienie części nieruchomości gruntowej 
o pow. ok. 7,00 ha z działki oznaczonej nr 521/6 położonej w Pielni, stanowiącej własność Gminy 
Zarszyn,  z  przeznaczeniem  na  lokalizację  urządzeń  energetycznych  /wiatraki/.  Nieruchomość 
położona jest pośród terenów leśnych /młodnik/ .  Dzierżawa terenu w/g zainteresowanej Spółki 
powinna  trwać  co  najmniej  29  lat.  Zebranie  wiejskie  wsi  Pielnia  podjęło  pozytywną  uchwałę 
w sprawie  wydzierżawienia  gruntów pod przedmiotowe  urządzenia.  Po  uzyskaniu  zgody Rady 
Gminy  na  wydzierżawienie  w  trybie  bezprzetargowym  w/w  gruntów  ,  Wójt  będzie  mógł 
negocjować warunki dzierżawy. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oświadczyła,  że członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali  projekt  przedmiotowej  uchwały , 
sugerując się również stanowiskiem zebrania wiejskiego w tej sprawie. Jednocześnie zapytała, czy 
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dzierżawa ta w pełni pokryje poniesione koszty tych nasadzeń z budżetu gminy.

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk poprosił Wójta, aby przy sporządzaniu umowy dzierżawy z w/w 
Spółką tak ją sprecyzować,  by  straty poniesione na tym leśnym terenie / nowych nasadzeń / były 
jak  najmniejsze.  Radny  dodał  jednocześnie,  iż  mieszkańcy  na  zebraniu  wiejskim  nie  chcąc 
wstrzymywać planowanych inwestycji w zakresie budowy na tym terenie wiatraków,  większością 
głosów wyrazili na to zgodę mając jednocześnie nadzieję, iż ta inwestycja powstanie  z korzyścią 
dla gminy i wsi.    

- Wójt Gminy odpowiedział, że chciałby aby w negocjacjach przy sporządzaniu umowy dzierżawy 
z w/w Spółką  uczestniczyli również  sołtys i radni z Pielni,  by w ten sposób zostały zabezpieczone 
interesy wsi. 

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  bezprzetargowe 
wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn na okres dłuższy 
niż  trzy  lata.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W głosowaniu  udział  brało  15  radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. Kolejny punkt porządku obrad  dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wystąpienia Gminy 
Zarszyn z Lokalnej Organizacji Turystycznej”Beskid Niski” z siedzibą w Krośnie.

Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały poinformował, że celem LOT „Beskid 
Niski”  w  Krośnie  jest  między  innymi  rozwój  regionalnych  produktów  turystycznych  oraz 
koordynacja branż turystycznych. Natomiast Gmina Zarszyn nie prowadzi działalności turystycznej 
na  większą  skalę  jak  również  nie  posiada   wymiernych  korzyści  z  tego  członkowstwa  poza 
promocją naszej gminy. Ponadto od 2003 r gmina jest członkiem Lokalnej Organizacji Turystycznej 
„Bieszczady” z siedzibą w Sanoku i tutaj nadal chcemy pozostać.

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Innych głosów dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 
w  sprawie  wystąpienia  Gminy  Zarszyn  z  Lokalnej  Organizacji  Turystycznej”  Beskid  Niski”  z 
siedzibą w Krośnie. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17. Siedemnasty punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do 
stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej. 

- Wójt  Gminy powiedział, że rezygnując z członkowstwa z  Lokalnej Organizacji Turystycznej 
w Krośnie w zamian spróbujemy wstąpić do Związku Gminy Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej 
z  siedzibą  w  Poznaniu.  Jednocześnie  Wójt  poinformował,  że  celem  Związku  jest  integracja 
samorządów wiejskich  i rozwiązywanie typowych problemów tego środowiska. Działania Związku 
prowadzone są na wielu płaszczyznach, dotyczą negocjacji z Rządem, konsultacji w Parlamencie, 
wymiany doświadczeń pomiędzy członkami jak i działań w kierunku gospodarczego i kulturalnego 
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rozwoju gmin wiejskich. Ponadto Wójt dodał , iż roczna składka stanowić będzie kwotę  2.180 zł, a 
także , że widzi wiele korzyści wynikających  z członkowstwa  w tym Związku. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku  Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt omawianej uchwały. 
Dodając jednocześnie iż zasadnym jest przystąpienie do w/w stowarzyszenia , gdyż powinniśmy się 
również prezentować nie tylko na szczeblu regionalnym, ale też na ogólnokrajowym. 

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  stowarzyszenia  o  nazwie 
Związek  Gminy  Wiejskich  Rzeczypospolitej  Polskiej.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie sprawienia pogrzebu 
przez Gminę Zarszyn.

- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, że zgodnie z art. 
44 ustawy o pomocy społecznej sprawienie pogrzebu jest zadaniem obowiązkowym gminy, odbywa 
się w sposób ustalony przez gminę, zgodnie z wyznaniem zmarłego. Ustalenia te powinny mieć 
formę uchwały Rady Gminy, w której określone będzie w jakim przypadku gmina ma organizować 
pogrzeb, jakie w związku z tym wydatki mogą być ponoszone. 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego poinformował, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowałan  projekt w/w  uchwały. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 19 marca br. również  pozytywnie 
zaopiniowali projekt w/w uchwały nie wnosząc do niego żadnych poprawek. Jednocześnie Pani 
Przewodnicząca zasugerowała,  by tego typu pogrzeby  były sprawiane  w przypadku ewidentnego 
ubóstwa zmarłej  osoby lub jego rodziny.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  sprawienia  pogrzebu  przez  Gminę  Zarszyn.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19.  Dziewiętnasty punkt porządku obrad dotyczył podjęcia  uchwały w sprawie planu pracy 
Rady Gminy Zarszyn na 2007 r. 

Na  wstępie  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  poinformował  o  zasadach 
przygotowywania i uchwalania planu pracy Rady Gminy Zarszyn. 

Głosów w  dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  uchwalenia  planu  pracy  Rady  Gminy Zarszyn  na  2007  r.  Uchwała  ta  podjęta  została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 20. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
- Sołtys Tadeusz Żuchowski poprosił o zabezpieczenie brzegów potoku płynącego przez wieś na 
długości ok. 100 m , dodąc jeżeli w porę nie zostanie on zabezpieczony  to zniszczeniu  może ulec 
droga gminna. 
W dalszej  wypowiedzi  soltys zwrócił  się   z  prośbą do Przewodniczącego Komisji  Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska o to,  by w trakcie dokonywanej kontroli stanu nawierzchni dróg gminnych  i 
rolniczych , o  tym fakcie byli  również powiadamiani sołtysi  poszczególnych sołectw,  tak aby 
mogli  również uczestniczyć w wizytacji Komisji wskazując , które drogi są najbardziej zniszczone. 

Radna Krystyna Trygar zabrała głos  w następujących sprawach :
 - pytając , czy  podjęto już działania w zakresie  uporządkowania numeracji budynków na 
terenie gminy,
- poprosiła o zainteresowanie  rozwalającym się budynkiem mieszkalnym w Posadzie Zarszyńskiej 
po zmarłej  rodzinie Kijaków. 
- poprosiła o ustalenie,  kto jest właścicielem zniszczonego ogrodzenia stawu  w Posadzie        
Zarszyńskiej  obok budynku dawnego browaru, 
- zapytała do kogo należy obcięcie konarów drzew wiszących nad drogą gminną w kierunku od 
sklepu do budynku p.  sołtys. 
-   radna  poprosiła  również  o  podjęcie  niezwłocznych  działań  w  celu  wykonania  oświetlenia 
ulicznego na tzw. „Żłobach” w Posadzie Zarszyńskiej. 

- Pan Mazur Zbigniew Sołtys Posady Jaćmierskiej zapytał, czy jest przygotowany  projekt poprawy 
nawierzchni tzw. „nowej” drogi przez wieś wraz z jej odwodnieniem.
W dalszej wypowiedzi Sołtys zaznaczył, iż w tym roku będzie obchodzona 110 rocznica utworzenia 
OSP  w Posadzie Jaćmierskiej  w związku z tym poprosił o wygospodarowanie w budżecie gminy 
środków na przeprowadzenie niedużego remontu w domu ludowym.
W dalszej wypowiedzi Sołtys zapytał jakie  były brane pod uwagę kryteria przydzielając  środki 
potrzebne  na wykonanie remontu  w domach ludowych. 

- Radny Adam Malik zapytał, czy  odbył się już odbiór drogi rolniczej w Posadzie Jaćmierskiej 
pytając równocześnie o termin poprawienia stanu nawierzchni tej drogi. 
- Radny zawnioskował o ustawienie znaków  drogowych  z napisem Posada Jaćmierska i Jaćmierz 
Przedmieście. 
-  Kolejne  zapytanie  radnego  dotyczyło  podjętych  działań  zmierzających  do  rozbudowy 
oczyszczalni ścieków w Zarszynie, pytając czy przetarg  na tę inwestycję jest juz rozstrzygnięty i 
czy przyznane są środki na ten cel.

-  Radny  Zygmunt  Ołowiańczyk  poruszył  sprawę  pilnego  przeprowadzenia  remontu  drogi 
powiatowej  Długie  –  Pielnia   jednocześnie  pytając  czy  prawdą  jest  ,  że  w  tej  sprawie  były 
prowadzone rozmowy ze Starostą Powiatowym i chciałby usłyszeć jakie podjęto ustalenia. 

-  Radny Janusz  Dębski  poparł  radnego  Zygmunta  Ołowiańczyka  mówiąc  również  o  potrzebie 
pilnego  wyremontowania  tej  drogi  dodając,  że  od  kilku  już  dobrych  lat  bezskutecznie  prosi  o 
przejęcie tej drogi przez gminę Zarszyn  i jej wyremontowanie. 

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła iż  wydaje się jej,  że najprawdopodobniej ta  powiatowa droga 
relacji Długie – Pielnia przejęta zostanie na stan dróg gminnych z czego bardzo by się ucieszyła. 
Jednocześnie radna dodała , iż w podobnym złym stanie technicznym znajdują się również drogi 
w Odrzechowej i poprosiła, by w przyszłości również o tych drogach pamiętać. 
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Ad. 21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili :

- Wójt Gminy na wstępie odczytał pismo Starosty Powiatu Sanockiego Pana Wacława Krawczyka 
w sprawie przejęcia na stałe przez Gminę Zarszyn odcinka drogi Nr 2206R Długie – Nowosielce 
w ciągu drogi powiatowej Długie – Pielnia na odcinku od km 0+000 do km 1+631 ( lub do km 
2+630km). Starosta w piśmie tym zaproponował rozwiązanie  tego nabrzmiałego od lat problemu 
poprzez  powierzenie  prowadzenia  zadania  na  podstawie  porozumienia  między  jednostkami 
samorządu  terytorialnego  oraz  udzielenie  pomocy  finansowej  w  kwocie  400  tys.  złotych 
z przeznaczeniem na wykonanie remontu tej drogi. W dalszej kolejności na podstawie właściwych 
ustaw,  uchwał  i  opinii   nastąpiło,   by przejęcie tej  drogi  na stan dróg  gminnych.   W dalszej 
wypowiedzi Wójt dodał, iż  po przeprowadzonej rozmowie ze Starostą usłyszał, że  w najbliższym 
okresie czasu Powiat nie będzie w stanie wyremontować tej drogi  ponieważ na tym terenie  jest 
wiele  innych  dróg  o  znaczeniu  startegicznym,  których  wyremontowanie  jest  zadaniem 
priorytetowym.
W związku z powyższym  Wójt  zaproponował aby  drogę  tę  przejąć na w/w warunkach, a  za 
kwotę  400  tys  zł  przeprowadzić  remont  nawierzchni  tyle  na  ile  się  da.  Następnie  w  okresie 
jesiennym    sporządzić wniosek do odpowiedniego programu o  pozyskanie dodatkowych środków 
pozabudżetowych na ukończenie tego zadania.  Następnie Pan Wójt  prosił  radnych o wyrażanie 
opinii w tej sprawie. 
 
W trakcie  przeprowadzonej dyskusji radni zawnioskowali , iż  z uwagi na rangę tak istotnego dla 
gminy zagadnienia  zdecydowano,  by w najbliższym okresie  czasu  w tym temacie odbyła się 
wspólna dyskusja członków   Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa  Finansów wraz ze 
Starostą Powiatu , Radnymi Rady Powiatu i Wójtem Gminy i wtedy podjęte  zostaną w tym temacie 
wiążące ustalenia. 

-  Wójt zaproponował dodatkowo,  by  spotkanie to odbyło się wspólnie z Komisją Oświaty Kultury 
Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego,  prosząc o przekonsultowanie na tym spotkaniu trzech 
następujących  tematów: 
- sprawa przejęcia przez gminę omawianej drogi powiatowej,
- sprawa przekazania pomieszczeń  dla Rewiru Dzielnicowych w Zarszynie,
- sprawa wyrażenia zgody na sprzedaż w Pastwiskach działki wraz z budynkiem byłej Szkoły 
   Podstawowej. 

W dalszej części posiedzenia  Wójt odpowiedział na wcześniej zadawane pytania: 
- Sołtysowi Tadeuszowi Żuchowskiemu ,iż  na wyremontowanie  rowu w Bażanówce jak i inne 
składany  będzie  wniosek  do  Regionalnego  Programu  Operacyjnego   celem  pozyskania 
dodatkowych  środków  na  ten  cel.  Pan  Wójt  dodał  także,   iż  na  wiosnę  Komisja  Rolnictwa  i 
Ochrony Środowiska dokona przeglądu stanu dróg gminnych i rolniczych,  wówczas sporządzony 
zostanie  plan  wykonania  remontów,  który  następnie  wraz  z  wnioskiem  przesłany  zostanie  do 
Marszałka Województwa celem pozyskania  środków na te zadania. 

- Radnej Krystynie Trygar Wójt odpowiedział, że:  
-  zmiana  numeracji  budynków  wiąże  się   z  pewnymi  kosztami  ,  a  tych  na  razie  nie  ma 
zaplanowanych w budżecie gminy.
-  ustalony  zostanie  obecny  właściciel  budynku  w  Posadzie  Zarszyńskiej  ,  który  będzie 
zobowiązany do jego wyremontowania,
- w sprawie  wiszących konarów drzew nad drogą gminną ,  potrzeba jest  sprawdzić na czyjej 
działce rosną i wtedy zobowiązać właściciela do ich przycięcia,
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- sprawa wyremontowania  ogrodzenia stawu  przy drodze gminnej w kierunku  domu ludowego 
w Posadzie Zarszyńskiej będzie zadaniem gminy,
- w sprawie wykonania oświetlenie drogowego  na tzw. „Żłobach” Wójt odpowiedział, że od kilku 
lat opracowany jest już projekt i na ten cel potrzebna jest kwota ok. 90 do 100 tys zł, którą trzeba 
zabezpieczyć w budżecie. 

-  Radnemu  Adamowi  Malikowi   ,  iż  wiosną  br.  odbędzie  się  przegląd  gwarancyjny 
wyremontowanej drogi rolniczej w Posadzie Jaćmierskiej, na której ewentualne stwierdzone usterki 
powinny zostać  usunięte w ramach  gwarancji, 
-  w sprawie  rozbudowy oczyszczalni  ścieków  Zarszynie  Wójt  odpowiedział,  że  na  to  zadanie 
ogłoszony został przetarg , który cieszy się dużym zainteresowaniem,  otwarcie ofert nastąpi w dniu 
16 marca br. , natomiast w sprawie pozyskania środków na ten cel, nie ma jeszcze od Wojewody 
konkretnych ustaleń , wiadomości. 
- zlecone zostanie wykonanie znaków drogowych z określeniem nazw miejscowości zgłaszanych 
przez radnego. 

-  Sołtysowi  Posada  Jaćmierska  Wójt  odpowiedział,  że  w  ramach  pozyskanych  dodatkowych 
środków  do  budzetu  poprawiona  zostanie  droga  wewnątrz  miejscowości.  W  sprawie  zasad 
rozdzielania środków finansowych  na remont domów ludowych Wójt dodał, iż wykonywane są te 
remonty które są najpilniejsze.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poprosił radnych o zastanowienie się nad 
wyborem kandydatów do pracy w doraźnej komisji statutowej , której zadaniem będzie dokonanie 
pewnych zmian w statutach sołectw.
Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy  poddał  pod  rozwagę   członków Komisji  Gospodarki 
Komunalnej Budownictwa i Finansów , Wójta i Skarbnika Gminy temat  zgłoszony  na zebraniu 
wiejskim w Odrzechowej , a dotyczący możliwości wyodrębiania  z „centralnego” budżetu gminy 
pewnych środków finansowych  i przeznaczenie ich  na funkcjonowanie poszczególnych sołectw na 
terenie gminy. Jako temat do dyskusji przekazał  jednocześnie wzór uchwały w tej sprawie.

Ad. 22.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach  i ogłosił czwartą sesję Rady Gminy Zarszyn 
w kadencj 2006 – 2010 za zamkniętą.

Protokołowała :
Irena Kasza


